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Lena Lindberg Schlegel hälsar alla välkomna till dagens möte och går 

igenom dagens agenda. 

 

1. 

Ledningsinformation 

Madelene Johanzon, Öppenvårdschef 

Anders Olsson, Områdesstrateg 

 

Madelene Johanzon och Anders Olsson ger oss information om den 

framtida omorganisation inom Region Värmland. 

 

Förfrågningsunderlag Vårdval 2024 

Lena Lindberg Schlegel, utvecklingsledare för Vårdval vårdcentral gick 

igenom den tidigare utskickade presentationen. 

I den efterföljande diskussionen berördes följande:  

• Frågan om ACG-ersättningen har diskuterats under ett antal år och 

det finns svårigheter med att använda ACG för riskutjämning. 

• Målrelaterade ersättningar når sällan de syften man vill uppnå.  

Svåra att få till i en bra modell.  

• Ersättningsmodellerna ska vara så förutsägbara som möjligt.  

• En del regioner som bland annat inte har ACG-ersättning har 

läkemedel som en fri nyttighet. 

En översyn behöver göras av den fördelningsnyckel för läkemedel 

som Region Värmland använder.  

• Om vi ska titta på läkemedel måste vi även titta på läkemedel 

hemhämtade på rekvisition.  

• De privata framför att dom har en stor oro inför framtiden.  

• De privata verksamhetscheferna framför även att de inte fått 

information om simulering och känner att dom inte fått möjlighet att 

påverka.  

• Verksamhetscheferna i egen regin framför att dom verkligen också 

behöver ta hänsyn till ekonomin.  

• Hur ska det göras med konkurensneutralitetsersättningen? Detta blir 

även en ekonomisk konsekvens för de privata vårdcentralerna. 

Region Värmland är den enda regionen som har denna ersättning 

kvar i systemet. 

• Det diskuterades även hur man renodlar systemet så det blir mer 

rättvist? 

• Det framfördes frågor om vilken konsekvensanalys som gjorts. 

(Ekonomiska konsekvenser för de enskilda vårdcentralerna framgår 

av tjänsteskrivelsen ”Revidering av förfrågningsunderlag 2024” 

med diarienummer HSN/232057) 
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• De senare årens satsningar på Vårdvalet har tyvärr fått begränsad 

effekt med hänsyn till att de föregicks av flera år med en 0-

uppräkning av ersättningen. 

  

Det behöver föras in regelbundna diskussioner på vårdvalsrådet hur 

ersättningsmodellen ska utvecklas. 

Nästa möte kommer att vara fysiskt och kommer att hållas i Regionens hus 

och konferensrum Vega (samma som dagens möte) 

Punkten för nära vård fick utgå då de ekonomiska frågorna drog ut på tiden. 

Vi sätter upp denna fråga på hösten första möte. 

  

2. 

Nya biobankslagen 

Margareta Eriksson, biobankssamordnare Region Värmland 

Margareta informerar om den nya biobankslagen. 

(Se bifogade bilder) 

 

3. 

Digifysik vård 

I oktober ska alla VC i region Värmland kunna erbjuda digitala möten till 

sina listade patienter.  

Det är positivt att det blir en översyn av jourområdena.  

Pengarna tas inte från vårdvalet utan ifrån jourcentralsområdet.  

De privata kan lägga till sin vårdcentral och erbjuda digitala möten.  

Capio har redan idag två vårdcentraler anslutna.  

Om alla vårdcentralerna kommer att gå med så kommer den digitala 

jourcentralen bemannas som på samma sätt som jourcentralerna bemannas 

idag. Läkarna kan då välja själva att sitta i bostaden eller att sitta på 

mottagningen.  

Troligen skulle så mycket som 50 procent av alla besök kunna klara sig med 

ett digifysiskt möte i stället för ett fysiskt möte på mottagningen Vilka krav 

kommer att ställas på dagtid? Alla VC ska ta hand om sina listade patienter 

på dagtid.  

Årskontroller skulle även kunna skötas genom digifysiskt besök som ett 

komplement när det är möjligt. 

(Se bifogade bilder) 
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5. 

Stramaarbete 

Tomas Ahlqvist, infektionsläkare och bakteriolog, överläkare smittskydd 

Värmland 

Tomas informerar och visar bilder på antibiotikans historia. 

Värmland är idag näst sämst i Sverige, vi skriver alltså ut för mycket 

antibiotika.  

De flesta förskrivningarna sker från primärvården.  

Tomas tar gärna emot synpunkter på vad som skulle kunna hjälpa att 

antibiotikaförskrivningen ska sjunka. På sikt så kommer antibiotikan att bli 

resistens och då är det allvarligt. 

Frågan kom upp om det skulle kunna var möjligt att ha en certifiering för en 

antibiotikasmart vårdcentral. 

(Se bifogade bilder) 

 

Övriga frågor 

Cosmic har fått irriterande fördröjningar. 13 sekunder efter varje sökning 

och det är inte OK. Madelene vill gärna att vi samlar ihop incidenter och att 

det görs en felanmälan till IT-supporten. 

 

Punkter till höstens första vårdvalsråd 

• Ersättning (ersättningsmodell) 

• Översyn 

• Nära vård 

• Certifiering 

 

Nästa vårdvalsråd är den 31 augusti kl. 13-16 på Regionens hus i 

konferensrum Vega. 

 

Trevlig sommar! 

 

Vid anteckningarna Berit Bryske 

 
 
 


